
ACTA DE  LA SESSIÓ  ORDINÀRIA CELEBRADA PEL CONSELL DE  DISTRICTE
CENTRE EL DIA 29 DE SETEMBRE DE 2021

Número i classe de sessió: 2/2021 (ordinària)

Dia i hora: 29/9/2021 a les 19.15 hores

ASSISTENTS:

   

PRESIDENT

       Sr. Fernando Navarro Cueva

VICEPRESIDENT

Sr. Omar Braina Bou

VOCALS

Persones designades pels grups polítics municipals

Sra. M.ª Luisa Ribes Ferrer Grup Polític Municipal PP

Sr. Pau Sancho Puerto Grup Polític Municipal Compromís

Sr. Antonio Ortolá Ortolá Grup Polític Municipal Vox

        Regidora designada

Sra. Susana Fabregat Carrasquer Grup Polític Municipal PP

Veïna designada

Sra. Cielo Leiros Otero Grup Polític Municipal Ciutadans

Veí designat per l’Alcaldia

Sr. Jaime García Vivas (assisteix per via telemàtica)

Representants  de  les  associacions
veïnals

Sra. Inmaculada Roig Adelantado AV  Raval  de  la  Trinitat  (assisteix
per via telemàtica)

Sra. María Madueño Muñoz AV Plaza Constitución

Representants de les AMPA

Sra. Carmen Mª Serralde Edo ACPA Escuelas Pías

SECRETÀRIA

Sra. Marta Mulet Vilar 
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Ord  r  e   del dia  

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior celebrada el dia 24 de març de 2021

2. Informació sobre el sistema del control d’accés de vehicles al centre de la ciutat.

3. Propostes d’actuacions a incloure en el programa de microinversions PIRECAS II

4. Organització de la Fireta de Santa Llúcia

5. Despatx extraordinari

6. Precs i preguntes

A les  19 hores  i  15  minuts del  dia  29 de març  de 2021,  sota  la  presidència  del  tinent
d'Alcaldia, Fernando Navarro Cueva, es reuneixen a l'edifici Menador els senyors i senyores
suara  esmentats a  fi  de  celebrar  la  sessió  ordinària  del  Consell  Municipal  del  Districte
Centre, amb la meua assistència com a secretària delegada del Consell per a donar fe de
l'acte.  De  conformitat  amb  el que  disposa  l’article  46.3  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d'abril,
reguladora de les bases del règim local, la Presidència estima que es justifica suficientment
l'ús de mitjans telemàtics que permeten l'assistència de les persones que no poden fer-ho
presencialment. 

Hi assisteix com a convidat, Jorge Ribes, regidor de Mobilitat Sostenible de l'Ajuntament de
Castelló.

Comprovat el quòrum d'assistència,  el president inicia la sessió i passa a tractar els punts
inclosos en l'ordre del dia.

1. Aprovació de l'acta corresponent a la sessió anterior celebrada el dia 24 de març
de 2021

Com que no es presenten objeccions, l'acta resulta aprovada per unanimitat.

Atés que s'espera l'arribada del Sr.  Ribés per a tractar el segon punt de l'ordre del dia
dedicat al  sistema del control d'accés de vehicles al centre de la ciutat, s'acorda ajornar
l'anàlisi d'aquest punt i passar al següent.

2. Propostes d'actuacions a incloure en el programa de microinversions PIRECAS II

El Sr. Navarro fa referència a la sol·licitud formulada en el seu moment per la Regidoria
d'Urbanisme d'emissió de propostes per a l'execució de microactuacions a la zona centre
de la ciutat dins del programa PIRECAS II (Programa d'Inversions per a la Recuperació
Econòmica de Castelló). 

Es lligen les propostes extretes de les reunions de la Junta i del Consell de Districte Centre
que s'han plantejat en  aquest programa i  que es van remetre en el  seu moment a les
persones integrants del  Consell.  Es  tracta d'inversions  que poden desenvolupar-se per
mitjà d'un contracte menor,  la qual  cosa suposa que el  seu cost  no supera els 40,000
euros. S'aclareix que, encara que el període d'execució de les actuacions previstes en el
PIRECAS  II  és  d'aproximadament  12/16  mesos,  açò  no  suposa  la  immediatesa  en

2



l'execució.  Se  sol·licitarà  la  remissió  a  Urbanisme  de  les  memòries  de  les  actuacions
previstes perquè la Junta, si ho estima, puga fer propostes de millora.

3. Informació sobre el sistema del control d'accés de vehicles al centre de la ciutat

S'incorpora el Sr. Ribés a la reunió i, després de recordar el funcionament del sistema de
càmeres OCR per al control de l'accés de vehicles al centre de la ciutat, comunica que a
partir  del  dia  1  d'octubre  s'implantarà  un  sistema d'avisos  informatius  als  vehicles  que
accedisquen al centre, sense imposició de sancions econòmiques. Així mateix, indica que
s'han realitzat els tràmits necessaris perquè l'import de les multes siga de 80 euros i 40
euros amb pagament immediat, rebaixant-se així els 200 euros que contempla la normativa
d'àmbit nacional.

El Sr. Ribes indica que aquesta mesura respon als objectius previstos en l'Horitzó 2030, en
què es contempla que les ciutats de més de 50.000 habitants hauran de comptar amb una
zona de baixes emissions al seu centre.

S'informa que la setmana següent comença una campanya de comunicació que contempla
l'habilitació d'una pàgina web per a possibilitar l'accés puntual a la zona centre de la ciutat
en casos extraordinaris i justificats.

La Sra. Fabregat  mostra la seua alegria per l'inici  de la campanya de comunicació;  no
obstant això, assenyala que pot ser que no siga encara el moment per a la implantació
d'aquest sistema.

La Sra. Leiros sol·licita que s'amplie la informació sobre la campanya informativa i planteja
la possibilitat d'utilitzar la publitramesa. El Sr. Ribés contesta que es preveu la utilització de
recursos com ara opis, premsa i web, així com el llançament d'una marca que promoga la
identificació del centre de la ciutat amb un espai de vianants. Les cartes, que començaran a
remetre's a partir del dia 1 amb caràcter merament informatiu a les persones infractores,
també facilitaran el  coneixement del nou sistema d'accés.  El Sr.  Ribés indica a la Sra.
Leiros que la publitramesa no resulta factible.

El Sr. Ortolá pregunta com es resoldrà l'accés de les persones que tinguen el seu domicili i
la seua plaça d'aparcament en espais diferents. Se li contesta que disposaran d'una targeta
que els permetrà l'accés fins al seu domicili i l'estacionament per a càrrega i descàrrega.

La  Sra.  Sorribes  planteja  la  petició  de  targetes  limitades  al  període  de  duració  dels
contractes d'arrendament. Es comunica que no es plantejaran problemes en aquest sentit. 

El  Sr.  Braina  indica  que  algunes  persones  residents  en  el  Raval  li  han  comunicat  la
conveniència  d'instal·lar  també  allí  càmeres  OCR.  La  Sra.  Roig  planteja  la  validació
d’aquesta proposta pel veïnat de la zona.

La Sra.  Madueño proposa la  instal·lació de càmeres de control  de trànsit per  a limitar
l'accés a la plaça Constitució únicament a residents. El Sr. Ribes contesta que no resulta
possible en aquest  moment  pels  límits establits en el  contracte,  però que es tindrà en
compte per al futur.

La Sra. Leiros pregunta per l'accés al centre dels vehicles dièsel. El Sr. Navarro contesta
que aquesta limitació s'imposarà l'any 2028.

3



La Sra. Roig es dirigeix al Sr.  Ribés en relació amb l'organització de la Setmana de la
Mobilitat, i li planteja que s'hauria d'haver parlat amb caràcter previ amb els agents clau
implicats. En relació amb el tancament del carrer Navarra apunta que el web municipal no
és un mitjà d'informació d'ús generalitzat. S'assumeix aquest comentari com una proposta
de millora.

La Sra. Ribes pregunta per la possibilitat d'imposar sancions a les persones usuàries de
BiciCas que circulen de manera inadequada. El Sr. Ribés indica que la policia realitza de
manera habitual advertències verbals i procedeix a la imposició de sancions, si l'actuació té
les característiques pròpies d'una infracció de trànsit. De vegades, i atenent a la gravetat,
es determina la suspensió d'ús del BiciCas.

La  Sra.  Fabregat  pregunta  per  l'Ordenança  reguladora  de  l'ús  de  patinets  i  vehicles
semblants. S'indica que es procedirà a la seua aprovació en el Ple del mes d'octubre.

4. Organització de la Fireta de Santa Llúcia

El Sr. Navarro recorda que en l'última sessió celebrada per la Junta de Districte Centre el
Sr. Donate va assumir el compromís per part de l'Ajuntament d'organitzar la Fireta de Santa
Llúcia a la plaça Mallorca, en col·laboració amb l'Associació de Veïns Raval de la Trinitat.
S'estableix com a data el dia 11 de desembre.

S'assenyala que s'intentarà portar a la Junta de Districte del mes d'octubre una memòria
del projecte. 

5. Despatx extraordinari

No es plantegen assumptes.

6. Precs i preguntes

En resposta a la pregunta formulada per la Sra. Ribes, el Sr. Navarro comunica que està
prevista la remodelació de la plaça de la Pau per a crear una plataforma única i anivellar
vorera i asfalt, però de manera que no resulten afectades les restriccions de trànsit. En
aquest moment aquesta proposta es troba en fase de presentació de memòria per a la
captació de fons europeus. A la pregunta de la Sra. Ribes de si es mantindrà la jardinera
que separa la vorera de la calçada, el Sr.  Navarro contesta que ho desconeix. La Sra.
Ribes es refereix a continuació a la situació de l'edifici de color negre que invadeix part
d'una de les voreres d'aquesta plaça i que es troba buit. El Sr. Ortolá indica que, segons
pareix,  l'edifici  no  té  llicència  d'ocupació  a  causa  de problemes en la  seua estructura.
Finalment,  la  Sra.  Ribes  fa  referència  a  l'existència  de  locals  comercials  tancats  i  en
condicions d'abandonament al centre de la ciutat, i assenyala el perjuí que açò causa a la
imatge del comerç local.

La Sra. Fabregat pren la paraula per a preguntar sobre el catàleg de vestigis franquistes
elaborat  per la Generalitat  Valenciana.  El Sr.  Navarro indica que es recorrerà contra la
inclusió en aquest catàleg de determinats noms i que el cronista de la ciutat està preparant
un informe sobre aquest assumpte, ja que s'han detectat diversos errors. A continuació, la
Sra.  Fabregat  pregunta  si  s'han  produït  variacions  en  les  condicions  d'il·luminació,
seguretat i obertura del consultori de la plaça Constitució.

La Sra. Madueño apunta que el problema de consum de substàncies tòxiques a la  plaça
Constitució  no  ha  millorat,  tot  i  que  la  presència  policial  ha  augmentat.  Sobre  el  nou
consultori, se sap que s'ha adquirit un local, però encara no s'han iniciat les obres, i es
planteja la possible saturació del consultori de Palleter una vegada es reprenga l'atenció
presencial.
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La Sra.  Serralde planteja la possibilitat  de variar  els accessos a l'entorn escolar  de les
Escoles Pies, fonamentalment  al carrer Filòsof Balmes i  al carrer Sant Francesc, a fi de
facilitar el trànsit dels vehicles que ho necessiten. El Sr. Ribés assenyala que estudiarà la
proposta.

El Sr. García planteja la conveniència d'igualar la intensitat de l'enllumenat de la ciutat a fi
de millorar  la seguretat  de les persones transeünts.  Assenyala les diferències existents
entre els llums de diferents vies i cita com a exemple el carrer Enginyer Ballester, el carrer
Donat, la ronda Millars i adjacents. La Sra. Roig se suma a aquesta proposta i es refereix
de manera expressa als carrers Sant Francesc, Navarra, Trinitat, Poeta Verdaguer i barris
del centre de la ciutat, i recorda que en el seu moment es van adequar a la intensitat de la
llum de les vies públiques segons la perspectiva de gènere a fi de millorar la seguretat de
les dones. Planteja el possible vincle entre els canvis de llums i els problemes generats pel
consum excessiu d'alcohol els dijous a la nit al voltant del  carrer Hort de Mas, en locals
d'oci  nocturn com Parabarán o Mambo, i  indica que en aquest  últim es permet l'ús de
l'eixida d'emergència del carrer Navarra com a eixida habitual.

I a les 20 hores i 30 minuts de la data indicada en l'encapçalament, sense que hi haja més
assumptes a tractar, el president alça la sessió, de la qual, com a secretària,  en done fe i,
perquè conste, estenc aquesta acta.
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